

國立中山大學社會科學院博士研究生優秀畢業論文推薦原則

Principles for the Recommendation of Outstanding Doctoral Dissertations Award in the College of Social Sciences

107 年 09 月 26 日本院 107 學年度第 1 次院務會議通過

Approved at the 1st College Council meeting on September 26, 2018

一、為鼓勵本院博士研究生撰寫優秀畢業論文，特依本校「博士研究生優秀畢業論文獎勵要點」訂定本院「博士研究生優秀畢業論文推薦原則」（以下簡稱本原則）。

I. These principles are formulated in accordance with the University's *Guidelines on Awarding Outstanding Doctoral Dissertations* to encourage outstanding doctoral dissertations in the College of Social Sciences (hereinafter referred to as the "College").

二、本院各研究所依其學術專長自訂審議標準，於本院規定期限內，經所務會通過後，將推薦名單提送本院。。

II. Individual institutes in the College shall formulate their own review criteria based on their academic expertise. Upon approval from the institute councils, the list of recommended students shall be submitted to the College within the time frame stipulated by the College.

推薦名額依各所每學年畢業生人數為依據，畢業生人數 5 人內推薦 1 名，畢業生人數 6 至 10 人推薦 2 名，其餘類推

The quota of recommended students shall be determined according to the number of graduates in each academic year: one quota for up to five graduates, two quotas for six to ten graduates, and so forth.

三、各所推薦人選應檢附畢業論文 5 本，由院長送請院內學術表現優異之教師 5 人依本院評分項目（評分表如附表 1）予以匿名評審；評分結果為 80 分以上，依分數加總高低予以排序後，提送本院院主管會議核備。

III. Each institute shall submit five copies of each dissertation. The College dean shall invite five faculty members in the College with outstanding academic performance to conduct an anonymous review, based on the College's evaluation criteria (see Appendix 1: scoring sheet). Dissertations with a total score of 80 or above shall be eligible for ranking, and submitted to the College Management

Meeting for approval.

評審委員不得為送審學生之指導教授或口試委員。

Reviewers shall not be the advisor or oral defense examiner of the recommended student.

排序名次於每學年度校方核予本院之獎勵名額內者，提送教務處予以公開頒獎，其餘則由本院頒發「優秀博士研究生優秀畢業論文」獎狀予以獎勵。

Those ranked within the award quota allocated to the College by the University each academic year shall be submitted to the Office of Academic Affairs for public award presentation; the remaining students shall be awarded by the College a certificate of Outstanding Doctoral Dissertation.

四、本辦法經本院院務會議通過後實施，修正時亦同。

IV. These guidelines are approval by the College Council before implementation. Amendments to these guidelines shall follow the same procedure.